

[Text]

negotiations, we fall under the National Association, but they are an independent group in themselves.

Mr. Olmstead: The merchant navy representation on the National Council of Veterans Association is called the Merchant Navy Association. It is headed by Bill Riddell.

The Chairman: Is he a member of the association or does he act individually?

Mr. Olmstead: He is the head of the association. I do not know who the officers are, though. Perhaps Mr. Chadderton might know.

The Chairman: That is Cliff Chadderton?

Mr. Olmstead: Yes.

The Chairman: Would you be in contact with Bill Riddell?

Mr. Olmstead: Bill calls me once in a while.

The Chairman: I was wondering whether there were any other groups that felt they were representing the merchant navy, because I have always dealt with Gordon Olmstead and others in the Merchant Navy Association, which I thought was the only association.

Mr. Olmstead: You would have to see the books to know which was which. I represent the Canadian Merchant Navy Prisoners of War Association. I am also a member of the Canadian Merchant Navy Association, the National POW Association and the Legion.

The Chairman: Regarding prisoners of war, you are your own association, are you not?

Mr. Olmstead: We have a lot in common with National POW and the merchant seamen side, but each of those organizations does not have the others particular interests.

The Chairman: I know you are frustrated because we have been dealing with this on a daily basis for years. I am only one person. Other than being frustrated, have you received any help from any organization that can lean on the government? What help have you had in reaching your goals from the government?

Mr. Olmstead: More recently, I have had a lot of help from the headquarters of the Canadian Legion. I received some of the backup material that appears in my brief from them, which I would not have been able to obtain otherwise. The minister's letters continue to say that the veterans organizations do not support us. When I talked to Mr. Burnett of the Army Navy Air Force Association on the phone, he said that he had never been asked about the situation. I do not know whether or not the Legion has been asked to give its opinion. It has an inverted pyramid structure in which everything has to come up from the bottom. I know there are a number of resolutions coming up this year for their June convention.

The Chairman: I understand one of its priorities again this year is going to be the merchant seamen. I believe that was in one of the editorials of the Legion a few months ago.

[Traduction]

nal. Lors des négociations, nous relevons de l'association nationale, mais il s'agit d'un groupe indépendant en soi.

M. Olmstead: La marine marchande est représentée au *National Council of Veterans Associations* par l'Association de la marine marchande, laquelle est dirigée par Bill Riddell.

Le président: Fait-il partie de l'association ou agit-il pour son propre compte?

M. Olmstead: Il dirige l'association. Je ne sais pas qui sont les principaux dirigeants toutefois. M. Chadderton le saurait peut-être.

Le président: Vous parlez de Cliff Chadderton?

M. Olmstead: Oui.

Le président: Avez-vous communiqué avec Bill Riddell?

M. Olmstead: Bill m'appelle de temps à autre.

Le président: Je me demande si d'autres groupes estiment représenter la marine marchande, car j'ai toujours eu affaire à Gordon Olmstead et à d'autres membres de l'Association de la marine marchande, que je pensais être la seule à agir dans ce domaine.

M. Olmstead: Il faudrait vérifier dans les livres pour savoir exactement ce qu'il en est. Je représente l'Association canadienne des prisonniers de guerre de la marine marchande, et je fais partie également de l'Association canadienne de la marine marchande, de l'Association nationale des prisonniers de guerre et de la Légion.

Le président: En ce qui a trait aux prisonniers de guerre, vous avez constitué votre propre association, n'est-ce pas?

M. Olmstead: Nous avons beaucoup de points communs avec l'Association nationale des prisonniers de guerre et celle qui représente les marins de la marine marchande mais ces organisations ne poursuivent pas les mêmes intérêts que nous.

Le président: Je sais que vous êtes irrités parce que vous vous occupez de cette question jour après jour depuis des années. Je ne suis qu'un interlocuteur. Vous êtes mécontent, mais avez-vous reçu de l'aide d'un organisme qui peut compter sur le gouvernement? Le gouvernement vous a-t-il aidé à atteindre vos objectifs?

M. Olmstead: Récemment, j'ai reçu beaucoup d'aide du quartier général de la Légion canadienne, qui m'a envoyé une partie des documents qui ont servi à la rédaction de mon mémoire; je n'aurais pas pu me procurer ces documents autrement. Dans ses lettres, le ministre persiste à dire que les organisations d'anciens combattants ne nous appuient pas. Quand j'ai parlé au téléphone à M. Burnett de l'Association des anciens combattants de l'armée, de la marine et des forces aériennes, il m'a dit que personne ne lui avait jamais parlé de cette affaire. Je ne sais pas si l'on a demandé à la Légion de donner son opinion. Cette organisation est structurée comme une pyramide inversée, c'est-à-dire que toute initiative doit provenir de la base. Je sais qu'un certain nombre de résolutions seront présentées cette année, au congrès de juin.

Le président: Je crois savoir que cette année encore, on accordera la priorité aux équipages de la marine marchande.